中華郵政股份有限公司

中華民國 115 年第 4 號

新 郵 預 告

郵政一百三十週年紀念郵票小全張

我國郵政自民國前 16 年 3 月 20 日奉准開辦,115 年欣逢創辦 130 週年,為慶祝此具重大歷史意義之節日,本公司預定於 115 年 3 月 20 日發行小全張 1 張,內含郵票 4 枚,面值皆為 15 元。

小全張以報紙頭版格式插畫風格設計,郵票圖案描繪臺北郵局的古蹟 建築風貌、郵政老郵筒、深入偏鄉服務的玉里郵局汽車行動工作站(行 動郵車)等傳統郵政意象,對照自助收寄功能 i 郵箱、便利箱、未來郵 件及整合郵務、儲匯、壽險、集郵、電子商務之多功能行動郵局 APP 等現代化服務。版銘部分為郵政物流園區,呈現郵政轉型、提升電子商 務與物流產業競爭力的重要里程碑。整體展現郵政多元業務面貌,傳達 郵政持續創新,用心守護美好,邁向永續未來的精神。

本套郵票由劉醇涵小姐設計,中華彩色印刷股份有限公司以彩色平版印製。配合郵票發行,特印製首日封、貼票卡、護票卡及活頁集郵卡各 1批,於115年3月18日開始發售;另製作預銷首日戳小全張封於3 月20日郵票發行當天出售,歡迎選購。其他詳情請參閱本公司印行之 集郵報導或今日郵政月刊。

Chunghwa Post Co., Ltd. Republic of China

Postage Stamps Issuing

Taipei, Taiwan, R. O. C.

Information No.4 (2026)

130th Anniversary of the Chinese Postal Service Commemorative Souvenir Sheet

The Chinese Postal Service (CPS) was officially launched on March 20, 1896. This year 2026 marks its 130th anniversary. To commemorate the occasion, Chunghwa Post is releasing a souvenir sheet, containing four stamps with NT\$15 denominations.

This souvenir sheet is designed to look like the front page of a newspaper in an illustrated style. Two stamps depict traditional post: the historic architecture of the Taipei Post Office, the old pillar box, and the mobile post van servicing remote places in Yuli. In contrast, two stamps depict contemporary post including items such as the self-service iBox, the Postal EZ Box and the Future Mails, as well as the multi-functional POST APP integrating postal services, banking, insurance, philately, and e-commerce. The inscriptions also feature the Postal Logistics Park, showing how post has evolved with the important milestones of increased electronic business and logistics. Overall, the design shows the multi-functional services of post and how, whilst prudently maintaining the successes of the past, Chunghwa Post continues to be creative, moving forward towards a sustainable future.

This set of stamps was designed by Liu Chun-han and printed in color offset by China Color Printing Co., Ltd. By-issues include a first-day cover, folders with and without crystal mounts, and a loose-leaf album page to be sold on March 18, 2026. A pre-cancelled FDC with a souvenir sheet will go on sale on March 20, 2026, the stamp's date of issuance. For more information, please refer to the upcoming *Philatelic Bulletin* or *Postal Service Today*.